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Protokół z XVII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Wałcz 

odbytej w dniu 3 stycznia 2020 r. 
 

 

Sesja odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 8.  

Czas trwania sesji: 15:25 – 16:30 

Lista obecności radnych – załącznik nr 1 

Lista obecności osób spoza rady obecnych na sesji – załącznik nr 2 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad.  

Link do nagrania: http://hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=walczugsesja  

 

Pkt. 1. O twarcie sesji 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski otwierając obrady przywitał koleżanki i kolegów 

radnych, następnie Wójta Gminy – Jana Matuszewskiego, Zastępcę Wójta – Pawła Kosmalskiego oraz osoby 

obsługujące dzisiejszą sesję. 

 

Pkt. 2. Stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad i podejmowania uchwał.  

 

Pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, iż porządek obrad otrzymali Państwo wraz 

z zawiadomieniem na sesję. Przedstawia się on następująco: 

1. O twarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szcze-

cinie skargi na uchwałę Rady Gminy Wałcz z  dnia 19 grudnia 2019 roku nr XVI/120/2019. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szcze-

cinie skargi na uchwałę Rady Gminy Wałcz z  dnia 19 grudnia 2019 roku nr XVI/121/2019. 

6. Interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty. 

7. Zakończenie obrad.        

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź zapytania do porządku 

obrad. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

 

Pkt. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Szczecinie skargi na uchwałę Rady Gminy Wałcz z dnia 19 grudnia 2019 roku nr XVI/120/2019 

 

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że w uchwale zawarty jest  zapis, iż upoważnia się Wójta Gminy Wałcz 

do przekazania skargi, o której mowa w § 1 uchwały wraz z odpowiedzią na skargę do Wojewódzkiego Sądu 
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Administracyjnego w Szczecinie oraz do reprezentowania Rady Gminy Wałcz przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Szczecinie z prawem do udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Gminy 

Wałcz, w związku z tym wnosi o zmianę zapisu, aby upoważnić do tego Przewodniczącego Rady Gminy Wałcz. 

Podkreślił, że część materiałów, które będą badane przez Wojewódzki Sąd Administracyjny, jest podpisanych 

przez Zastępcę Wójta, więc istnieje domniemanie konfliktu interesów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski odczytał paragrafy, które mają ulec zmianie.  

 

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że przed sesją rozmawiano na temat tej uchwały, bo jest ona bardzo 

ważna. Padały pewne sugestie i postanowiono, iż zmiana jest konieczna. 

 

Radny Janusz Marchewka zapytał czy strony zainteresowane tym konfliktem będą głosować nad tą uchwałą, 

gdyż zachodzi konflikt interesów? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że nie będzie głosował przy uchwale  

dotyczącej jego osoby, a przy uchwale dotyczącej radnego Andrzeja Kubiaka zagłosuje. 

 

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że wolą wszystkich jest przekazanie sprawy do Wojewódzkiego  Sądu 

Administracyjnego po to, żeby Sąd zbadał zasadność uchwały i czy istniał konflikt prywatnych interesów 

gospodarczych z działalnością związaną z obowiązkami radnego Rady Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, iż rozmawiał z Radcą Prawnym, który 

mówił, że i tak sprawa musi być przekazana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, nawet z uchwałą, 

która nie zostanie podjęta.  

 

Radny Janusz Marchewka powiedział, że tylko Sąd może rozstrzygnąć tą sprawę. Jak najszybciej powinna  

sprawa zostać przekazana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Dzisiejsza uchwała jest bezzasadna, 

ponieważ przedłuża wysyłanie sprawy do Sądu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski odczytał treść uchwały.  

 

Zmiana treści uchwały dotycząca § 2 i § 3 została poddana pod głosowanie: 

 

- obecnych   - 15 radnych, 

- za    - 9   radnych, 

- przeciw  - 4   radnych, 

- wstrzymujący się        - 1   radny 

- obecny niegłosujący - 1   radny.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że zmiany w uchwale zostały przyjęte większością głosów. 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

 

- obecnych   - 15 radnych, 

- za    - 8   radnych, 

- przeciw  - 6   radnych, 



 

3 

 

- obecny niegłosujący - 1   radny.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów i otrzymuje numer 

XVII/122/2020. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Pkt. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szcze-

cinie skargi na uchwałę Rady Gminy Wałcz z  dnia 19 grudnia 2019 roku nr XVI/121/2019 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że w tej uchwale także chciałby zagłosować 

nad zmianami jak w poprzednim punkcie. Przewodniczący odczytał treść uchwały .  

 

Zmiana treści uchwały dotycząca § 2 i § 3 została poddana pod głosowanie: 

 

- obecnych   - 15 radnych, 

- za    - 9   radnych, 

- przeciw  - 4   radnych, 

- wstrzymujący się        - 1    radny 

- obecny niegłosujący - 1   radny.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że zmiany zostały przyjęte większością głosów. 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 
 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

 

- obecnych   - 15 radnych, 

- za    - 8   radnych, 

- przeciw  - 6   radnych, 

- obecny niegłosujący - 1   radny.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów i otrzymuje numer 

XVII/123/2020. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Pkt. 6. Interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty 

 

Radny Ryszard Kwaśnica zapytał czy materiał stanowiący podstawę do wygaśnięcia mandatów jest 

załącznikiem do uchwały podjętej 19 grudnia 2019 r.? Powiedział, że dodatkowo otrzymał materiał z datą 23 

grudnia 2019 i zapytał co z dokumentami, które nie były załączone do uchwały? Czy stanowią one materiał, 

który będzie przedmiotem badania przez Wojewódzki Sąd Administracyjny, a jednocześnie nie były 

przedmiotem badania wcześniej przez Radę Gminy przy podejmowaniu uchwały? Stwierdził, że według niego 

ten drugi materiał nie może stanowić załącznika do skargi jako materiał do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Powiedział, że jeżeli są przesłanki do uchylenia mandatów, to Wojewódzki Sąd 

Administracyjny powinien to zbadać. 
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Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że każdy może mieć swoje subiektywne doznania w ocenie 

przepisów, a tym najwyższym wymiarem powinien być Sąd, który będzie rozstrzygał pewne sprawy. Niektórzy 

radni byli przekonani, że jest to czynność administracyjna, gdzie skarżący składają skargę do Biura Rady, 

gdzie jest ona kompletowana i przekazywana w trybie administracyjnym do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Do organu Rady składa się skargę i wychodzi ona stamtąd do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. To nie jest tak, że radni wcześniej byli za, a dzisiaj są przeciw. Wójt stwierdził, że w § 17, 

w rozdziale IV Statutu Gminy Wałcz jest zapisane, iż Rada nie może przenosić swoich kompetencji na żaden 

inny organ i to nie powinno mieć miejsca. Osoby, które złożyły skargę, jak i Wójt byłby w nietypowej sytuacji, 

gdyby miał wykonywać uchwałę i byłby wtedy tutaj konflikt. W Regulaminie Rady Gminy Wałcz, jest to 

załącznik nr 4 do Statutu, w § 21 jest zapisane, że  przewodniczący obrad może przerwać sesję na czas 

określony w przypadku braku materiałów lub ich niekompletności, uniemożliwiających prawidłowe 

rozpatrzenie sprawy. Wójt powiedział, że skarga powinna być przekazana wraz z odpowiedzią na skargę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie. Skarżący powinni udzielić odpowiedzi, załączyć do 

skargi i komplet dokumentów powinien zostać wówczas przekazany do Sądu.   

 

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że przed podjęciem uchwały należało umożliwić złożenie wyjaśnień 

zainteresowanym. Było to jednak mało prawdopodobne, ponieważ ta uchwała weszła pod obrady podczas sesji. 

Wymóg nie został spełniony tylko w tym zakresie.  

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że udzielenie odpowiedzi na skargę,  a złożenie wyjaśnień są to 

dwie różne kwestie. Nieodłącznym załącznikiem do skargi nie są wyjaśnienia, tylko odpowiedź, którą 

Wojewódzki Sąd Administracyjny wymaga jako komplet dokumentów. 

 

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że czeka na odpowiedź na pytanie, jakie dokumenty będą stanowiły 

załączniki  do skargi? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, iż nie może udzielić odpowiedzi na to 

pytanie, ponieważ nie kompletował tych dokumentów. Stwierdził, że to Wójt jest upoważniony do przesłania 

tych dokumentów. 

 

Zastępca Wójta Paweł Kosmalski powiedział, że chciałby się odnieść do wniesionej skargi. Na ostatniej 

stronie jest zapisane, że do wiadomości otrzymuje ją Prokuratura Rejonowa. Właściwy organ, po podjęciu 

uchwały - Wojewódzki Sąd Administracyjny zajmie się badaniem materiału dowodowego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że do Biura Rady wpłynęło 24 grudnia 2019 

roku pismo od Zastępcy Wójta, podpisane przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, które zostało dołączone 

do materiałów do Komisarza Wyborczego. Zapytał co powinno się z tym pismem zrobić, w jakim celu ono 

wpłynęło? Czy powinno się przekazać je Radnym do wiadomości? Przewodniczący powiedział, że zostało 

ono dołączone do uchwały, która została wysłana do Komisarza Wyborczego. 

 

Zastępca Wójta Paweł Kosmalski powiedział, że nie jest  on autorem tego pisma i z tego co wie, to wpłynęło 

ono do Biura Rady drogą mailową i trzeba to wyjaśnić.  

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że 9 stycznia 2020 roku o godzinie 9.00 w Urzędzie Gminy 

odbędzie się spotkanie z Prezesem Zakładu Komunikacji Miejskiej w sprawie autobusów. Wójt poprosił,  żeby 

na to spotkanie przybyli radni, bo będą omawiane tematy istotne dla mieszkańców Gminy i chciałby, żeby się 

odnieść do tego w sposób kolegialny. Zaznaczył, że w szczególności chodzi o radnego Kwaśnicę, radną 

Trzaskę, radnego Gąsiorowskiego i radnego Kapeckiego. 
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Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski  powiedział, że każdy z radnych może się pojawić jeżeli 

ma chęć i czas, bo to będzie niosło za sobą skutki finansowe i cała Rada będzie musiała o tym później 

decydować. 

 

Radny Jan Uran zaproponował, żeby zakończyć sesję. 

 

Radny Andrzej Kubiak poruszył temat pisma mieszkanki Kłębowca Pani S. w sprawie nadania ulic w 

Kłębowcu. Zaproponował, żeby przed udzieleniem odpowiedzi przedyskutować jeszcze ten temat na komisji.   

 

Radny Janusz Marchewka poruszył temat pisma, które wpłynęło do Biura Rady 24 grudnia 2019 roku. 

Powiedział, że podpisał to pismo po wcześniejszej odmowie podpisania go przez Przewodniczącego, a 

dokumenty te musiał dostać Komisarz Wyborczy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że Komisarz Wyborczy powinien otrzymać 

przede wszystkim uchwałę i trzeba wyjaśnić od kogo to pismo wpłynęło i dlaczego taki był jego obieg.  

 

Radny Ryszard Kwaśnica zapytał kto jest autorem tego pisma? Powiedział, że jest to pismo oficjalne. Zostało 

przesłane do radnych drogą mailową, więc ktoś musiał je stworzyć. Stwierdził, że ci co podpisują pismo są 

jego autorami. Rada Gminy jest ciałem kolegialnym, więc wszystkie decyzje, które wypływają z Rady 

powinny być zaakceptowane przez Radę. Powiedział, że jest zdziwiony materiałem dodatkowym z 23 grudnia 

2019 roku i ma obawy, żeby nie okazał się on załącznikiem do skargi, który powinien być wysłany do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, bo to skomplikuje sprawę w Sądzie. Wszystkie dokumenty powinny 

być przeanalizowane przez Radę, zaakceptowane i dopiero mogą wypłynąć na zewnątrz.  

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że pismo Pani S. w sprawie nadania nazwy ulic w Kłębowcu 

wpłynęło także do Urzędu Gminy. Sprawa ta była poruszana także w poprzedniej kadencji Rady Gminy. Było 

kilkadziesiąt podpisów mieszkańców Kłębowca, żeby te ulice nazwać danymi nazwami. Było w tej sprawie 

spotkanie w Kłębowcu prowadzone przez Wójta i Panią Sołtys, którą była wtedy Aldona Piaskowska. Miały 

być przygotowane ankiety z pytaniami, bo we wnioskach padały nazwy ulic, jednak sprawa samoistnie 

przestała istnieć. Mieszkańcy zaczęli mówić na zebraniu o sprawach finansowych, gdyż trzeba byłoby 

wymieniać dowody osobiste, prawa jazdy i inne dokumenty. Wójt stwierdził, że do tematu można jeszcze 

powrócić jeżeli będzie ponownie spotkanie i będzie taka wola mieszkańców. Nie ma potrzeby, żeby  Rada to 

przegłosowała i żeby narzucać to mieszkańcom z góry. Jeżeli znowu będzie spotkanie i będzie w nim 

uczestniczyło 80-100 osób i gremialnie wyrażą swoje pozytywne czy negatywne odczucia,  to nic nie stoi na 

przeszkodzie, żeby zająć się tą sprawą. 

 

Radny Andrzej Kubiak powiedział, że mamy tutaj do czynienia z nowymi ulicami, więc można to załatwić 

pozytywnie, bo są tam tylko dwa domy i trzydzieści działek budowlanych, na k tórych będą budowane domy. 

Byłoby to coś nowego, a w przyszłości mogłoby to pomóc reszcie mieszkańcom podjąć decyzję, żeby te nazwy 

ulic nadać. Wygląda to tak, że w jednym ciągu jest  numer 6, 6a i numer 95, potem jest 108 i 83. Jedzie karetka 

pogotowia, straż, policja, inne służby czy ktoś inny i nie może trafić. Sprawa upadła, ale można ją jeszcze raz 

zacząć od początku. 
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Pkt. 7. Zakończenie obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że porządek obrad został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady XVII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Wałcz. 
 

 

 
Protokołowała:        Przewodniczący Rady Gminy  

 

Robert Gąsiorowski   


